
 

 

ročník  X.         číslo 4 / 2018  

… a pokračujeme z kroniky rokem 1980 

Celkový přehled počasí roku 1980 

V posledním desetiletí od roku 1970 do roku 1980 

došlo k velmi nápadné změně povětrnosti. První polovi-

na 1971 - 1976 byla většinou suchá a teplá, kdežto od 

roku 1977 převládalo většinou deštivo a to zvláště 

v letních měsících. Ukázalo se, že o různé teplotní 

srážkové a jiné extrémy jak krátkodobé, tak i několi-

ka měsíční, nebyla v posledních pěti letech nouze.     

Rok 1980 začíná sněhovou pokrývkou  a dosti tuhými 

mrazy, které dosahovaly až – 20 stupňů. Mrazy kolem 

– 5 stupňů  trvaly až do konce února. V březnu,  po 

oblevě,   krátce v noci mrzlo. Později bylo stále kolem 

0 st. až do dubna. Srážkově byly tyto zimní měsíce 

nadnormální, takže způsobovaly ztráty hlavně při po-

vrchové těžbě hnědého uhlí  pro elektrárny na severu 

Čech. Náhlé tání způsobilo povodně, které se objevují  

tak 1 x za 10 let. Jedním z vůbec nejextremnějším 

výstřelkem letošního roku v našem kraji a na jihu 

Čech ve dnech 23.- 25. dubna 1980 byla sněhová kala-

mita, kdy již v pokročilé jarní době spadlo velké 

množství sněhu,  až 25 cm. Ten byl velmi těžký a mráz 

ho zadržoval v korunách stromů, takže došlo k velkým 

polomům  v lesích i na zahradách. Škody byly hodno-

ceny jako jedny z největších v tomto století.       

Na velmi chladné jaro navázalo chladné a deštivé léto  

s velkou  oblačností  a malým slunečním svitem. To 

všechno  vyvrcholilo  v červenci,   kdy slunce svítilo 

jen 50 % normálního času. Nepřízeň počasí v červenci    

 

se  nechá  srovnat s červencem  roku 1897 a 1907. 

Proto došlo k několikatýdennímu zpoždění vegetace    

a z toho celá řada těžkostí. V podhorských a hor-

ských polohách obilí nedozrálo. V srpnu a září se po-

časí stabilizovalo a příroda dost dohnala. Červencové 

nadnormální srážky způsobily na mnoha místech zápla-

vy, hlavně na Moravě a na Slovensku. Tam byly hodno-

ceny jako katastrofální.  Koncem srpna přešla Čechy 

studená fronta, doprovázená  vichřicí, která poškodila 

chmelnice i v Kolešovicích . V tu dobu se také vyskytly 

přízemní mrazíky, až - 4 stupně. Ochlazení bylo      

extrémní. Jeho pravděpodobnost opakování se vysky-

tuje 1 x za 200 let.  

Měsíce září a říjen byly celkem normální a počasí 

umožnilo dohnat časové zpoždění zemědělských prací.  

Začátkem   října přišlo další překvapení. Během něko-

lika skoro  letních dní  přišly téměř zimní mrazy         

a plískanice s náledím. 28. října  byla denní teplota      

+ 20 stupňů  a za několik dní byly průměrné denní tep-

loty   – 1,5 a v noci – 5 stupňů. Ještě větší mrazy kon-

cem října  byly pouze v roce 1881 a 1920. Tento před-

časný příchod zimy způsobil zemědělcům značné     

těžkosti se záchranou úrody v polích. Pomrzlo plno 

zeleniny, ovoce, hlavně vína a cukrovky. V listopadu se 

opět  oteplilo až na + 14 st. Počátkem prosince začalo 

mrznout až  na – 15 stupňů. Na Vánoce bylo + 7 stupňů  

a na závěr roku kolem 0 stupňů.                           

    - li -                                                                     

Pohodový den 

To ráno jsme si pěkně přispali. Žádný chvat.  Košík s nevyžehleným prádlem zůstal      

zastrčený v komoře, nádobí od snídaně ve dřezu, ba ani vysavač jsme nevytáhli.  Malá 

procházka po zahradě, všude klid, odnikud se neozývala cirkulárka, sekačka zůstala 

uklizená na svém místě,   jen ti opeření zpěváčci si prozpěvovali k našemu potěšení. 

V poledne jsme ugrilovali kousky masa  a zeleniny v zahradním krbu a snědli ho 

s chlebem. Hodinka v lehátku s pěknou knihou, vyluštění pár křížovek, osmisměrek         

a sudoku, osvěžení v bazénu.  Odpolední procházka se pěkně protáhla popovídáním se 

sousedy, kteří si také užívali krásný, klidný den  na svých zahrádkách.                          

Celý den  bez rádia, internetu, televize, prádlo nevyprané, koláče neupečené, nevytřeno. 

Ve čtyři hodiny odpoledne pohoda  skončila.   Zapli proud.                                                                   

          -  li  - 



 

 

Obecní úřad informuje  - činnost zastupitelstva obce  

Informace z pracovní porady, která se konala dne 13. června 2018 na OÚ Kolešovice 

Přítomni: M. Dvořák, J. Hrenáková, J. Kovář, J. Lenochová, J. Leško, T. Hrenák, J. Poděbradská   

- Starosta obce zastupitele seznámil s novelou zákona o obcích, dle které je nutné před každými komunálními vol-

bami určit počet členů zastupitelstva obce, a to nejpozději 85 dnů před jejich konáním. Z tohoto důvodu byl domlu-

ven termín konání veřejného zasedání na úterý 19. 6. 2018 od 19 hodin na přísálí kulturního domu.                

- Starosta přítomným sdělil, že obec obdržela dotaci od Středočeského kraje z fondu hejtmanky ve výši 100 tis. Kč 

na oslavy výročí 700 let obce.                        

- Zastupitelé byli seznámeni s výběrovým řízením na rekonstrukci WC na faře, jehož administrátorem byla obec 

z toho důvodu, že má zkušenosti se zadáváním veřejných zakázek malého rozsahu a též, že na rekonstrukci jsou 

v rozpočtu obce vyčleněny finanční prostředky formou dotace. Předběžná hodnota zakázky byla stanovena ve výši 

460 000,- Kč včetně DPH. Osloveni byli 4 uchazeči. Nabídku podala pouze firma Drops Jesenice ve výši 650.000,- 

Kč. Protože nabídnutá částka byla podstatně vyšší, byly provedeny konzultace s ing. Satranským a majitelem firmy, 

která byla oslovena, ale nabídku nepodala. Vzhledem k tomu, že od vypracování oceněného rozpočtu již uplynulo 6 

měsíců a od té doby se podstatně navýšila cena práce a je též problém pro stavební firmy sehnat kvalifikované za-

městnance, bylo dohodnuto nabídnutou cenu akceptovat a potřebné finanční prostředky v rozpočtu přesunout.          

- Zastupitelé byli seznámeni s výsledkem výběrového řízení na zhotovitele stavby Kanalizace Kolešovice stoka 

B1b s předpokládanou hodnotou 370 000,- Kč bez DPH. Osloveny byly 4 firmy, nabídku podaly Esta Kladno 

s nabídnutou cenou 338 736,74 Kč a Novadus Příbram s nabídnutou cenou 368 831,07 Kč. Ostatní 2 oslovené fir-

my se ze zadávacího řízení omluvily. Vybrána byla firma s nejnižší nabídnutou cenou Esta s.r.o. Kladno. Stavební 

povolení již bylo vydáno a stavba bude zahájena po jeho nabytí právní moci a po dohodě se zhotovitelem.                 

- Zastupitelé byli seznámeni s dopisem z Arcibiskupství pražského ohledně oltářního obrazu Panny Marie s dopi-

sem z kostela sv. Petra a Pavla v Kolešovicích. V polovině února 2018 požádal starosta o jeho zapůjčení a vystave-

ní v kolešovickém zámku při konání Zámecké pouti. Až v polovině června se obec dočkala odpovědi. Obci bylo 

sděleno, že obraz byl v 90-tých letech minulého století z kostela odvezen a nyní je uložen v diecézním depozitáři.    

Obraz je ve špatném stavu a jeho vystavení není v současné době možné. Je uvažováno o jeho restaurování.                 

- Starosta přítomným přečetl dopis s dotazem na místo praktického lékaře. Paní Zatloukalová jménem jejího přítele, 

lékaře pro dospělé, hledá vhodnou ordinaci, kde by mohl působit. Bylo jí sděleno, že v obci ordinuje lékařka 

MUDr. Jenšovská se synem.                          

- Starosta zastupitele informoval o špatném stavu střešní krytiny na tělocvičně ZŠ. Při poslední bouřce doprovázené 

silným větrem docházelo k odlupování tenké vrstvy s barvou. Při případné výměně krytiny by bylo vhodné zvažo-

vat instalaci solárních panelů pro ohřev vody nebo výrobu elektřiny.                       

- Ve věci poskytnutí dotace na výstavbu vodovodu starosta sdělil, že firma Via Consult, která administrovala zadá-

vací řízení na zhotovitele stavby vodovodu, vypracovala Vyjádření zadavatele k Oznámení o navržení finanční 

opravy a odeslala jej na SFŽP. Starosta se poté telefonicky dotázal, jak bude v této věci pokračováno. Úřednicí 

SFŽP mu bylo sděleno, že tato záležitost bude předána na Ministerstvo životního prostředí k rozhodnutí, zda výbě-

rové řízení bylo provedeno v rozporu se zákonem č. 134/2016 Sb., či nikoli.                     

- Dědici pozemků po paní Rollerové byl obci nabídnut prodej části pozemku parc. č. 434/37 k. ú. Kolešovice o šířce 

8 metrů a délce 83 metrů. V této části je umístěna splašková kanalizace stoka B a v územním plánu obce je tento 

pruh pozemku určen pro místní komunikaci jako veřejně prospěšnou stavbu. Obec nechá za účelem oddělení po-

třebné výměry vypracovat geometrický plán.                       

 Lístečky z obce 

☺ V červnu v naší obci velký vítr polámal větve a stromy. Velkou škodu způsobily padlé břízy u 

fotbalového hřiště, kde povalily zeď. Padlá větev poškodila střechu kostela. Opravu  střechy 

v krátké dobé zajistila obec a  náklady na opravu ve výši 115.000,- Kč uhradila církev. 

☺ Změna – plastové pytle se od července odváží každý poslední pátek v měsíci. Pytle dá-

vejte na sběrná místa krátce před termínem svozu, ať návštěvníky naší obce nevítá odpad (u že-

lezniční trati, vjezd do obce, …). 

☺ Očkování psů proti vzteklině se uskuteční v pondělí 10. září 2018 od 16 hodin před 

Obecním úřadem Kolešovice a od 16,30 hodin v obci Zderaz.   

☺ Kolešovka na sebe upozornila houkáním přesně podle jízdního řádu a tak nás bude zase vozit 

celé prázdniny. 

☺ Proběhne plánované prodloužení splaškové kanalizace do zahrádkářské kolonie firmou ESTA 

KLADNO. 

☺ Umísťování elektrických vodičů do země v části obce probíhá jak bylo v plánu.          - jp - 



 

 

Koncem srpna jsme se začali tro-

chu vzpamatovávat z obsazení cizí-

mi vojsky, která se začala stahovat 

z měst  a obcí do lesů. Všichni jsme 

drželi pohromadě a když rádio 

vyzvalo obyvatele, aby přetáčeli 

směrové tabule, byly otočené, nepo-

škozené během krátké doby snad 

všechny tak, že by podle nich za-

bloudil každý.  Předposlední srp-

nový večer, po deváté hodině, zata-

ženo, skoro už tma. Seděli jsme u 

televize a sledovali vysílání o dění 

u nás. A najednou rachot. Z dolní 

části obce se řítila kolona obrně-

ných vozů a tanků. Na kolejích to 

jiskřilo jako při ohňostroji a najed-

nou se celá kolona zastavila.     

Některá z vozidel  hodlala odbočit 

směrem k nádraží, další do cihel-

ny. Jeden tank  zastavil   pod lu-

cernou  s hlavní asi 1 metr  od na-

šeho okna v přízemí. Chytli jsme 

malou dcerku a utíkali do prvního 

patra a shora jsme sledovali,         

co bude dál. Venku se zatím stavěl 

jeden tank za druhým, vojáci pod 

l u c e r n o u  v y t á h l i  m a p u                   

a studovali kam dál. Když asi po 

čtvrt hodině velitel zavelel 

„pajďom“, všichni se naráz  začali 

rozjíždět. Jeden tank porazil vrata 

u sokolovny, vyvrátil patník,  dru-

hý těsně minul naše okno a sochu 

svatého Floriána, rozryl trávník do 

hloubky, od dalších létalo kamení  

na všechny strany. Odjeli směrem 

na Pšovlky, kde se usadili v lese. 

Ulevilo se nám a věřte, že jsme 

d l o u h o  n e m o h l i  u s n o u t .                                                                                                       

    

    

Vzpomínku na osmičkový rok 1968 nám tentokrát věnovala Mgr. Ludmila Lillová 

Z myslivecké kroniky 

Zápis z výroční členské schůze konané dne 24. 2. 1963  

František Trefil  podává zprávu hospodáře:  Během 

roku byly střeleny 4 kusy srnčího, 2 kusy se ode-

vzdaly/37 kg/,  bažantů bylo střeleno 60 kusů, 33 se 

odevzdaly, zajíců odstřeleno 291, dvacet  jedna kusů  

se odevzdalo/806 kg/. Ve Zderazi se odstřelilo 24 

zajíců. Dále dodává, že je třeba, aby všichni členové 

řádně krmili a nestávalo se, že některé krmelce jsou 

prázdné. Co nejvíc je třeba hubit škodnou a v Koreji 

je               

 

třeba zalesnit rokli a políčko zjara zasít pšenicí. Pro-

tože v roce 1963 je třeba více schůzovat, je k tomu 

třeba najít nějakou spolkovou místnost, když nám ji 

zabrala školka. Proto se Fr. Trefil  nabídl, že by dal 

k dispozici svoji bývalou dílnu. Část věcí by se vykli-

dila a zakoupil by se závěs na předělení místnosti. 

Nájem a světlo by společnost Trefilům uhradila. 

Příští schůze se bude konat již v nové spolkové míst-

nosti.  Do kurzu hospodářů je schválen F. Trefil a 

Polák.       

         - li - 

Kulturní nabídka  



 

 

ROK 1916    

Alfred Engel  z Kolešovice č. 92, narozen 1.1.1894, 

přidělen domobraně pluku č. 6, 7. rotě, narukoval po 

vypuknutí války, bojoval v Karpatech u Rudníku, u Za-

lesczyki byl 7.8. 1916 u města Stanislav zasypán a 

ještě odpoledne toho dne škrábnut kulkou. Bližší in-

formace bohužel chybějí! 

7.8.    Rumunsko vyhlásilo Rakousku válku.  

27.9.  Okresní školní rada v Podbořanech povolila pod 

číslem 2529 dne 27.9. 1916 přijetí sedmi dívek na 

zdejší chlapeckou měšťanskou školu. 

5.11. Na zasedání obecního zastupitelstva bylo škrt-

nuto doposud zdarma garantované „městské osvětlení“ 

pro živnostenskou školu. Pro válečnou péči bylo schvá-

leno 300 korun podle motta „Velká doba“. Konání do-

bytčích trhů bylo po dobu války pozastaveno. Celkové 

výdaje obce dosáhly 10.878 korun a 30 haléřů.  

12.11.   Gustav Weiss, sedlák z Kolešovic, narukoval 

do 9. divize v Praze,  byl přidělen k velitelské koloně a 

šel na srbskou hranici. Už po dvou dnech začala ofen-

zíva. 18. srpna však bylo vojsko odraženo a utrpělo 

velké ztráty. Divize se musela doplnit, ale při nové 

ofenzívě došlo k ještě větším ztrátám. Nato byla      

9. divize přeložena na Heufatz a doplněno celé jádro. 

1915 byla 9. divize poslána do Ruska. Začátkem ledna 

1917 byly podniknuty mnohé ofenzívy. Následkem vy-

hlášení války Itálie Rakousku byla 9. divize okamžitě 

naložena do vagónu a převezena do Itálie, kde obsadila 

Rayon Bliskowitz. Po dlouhých bojích následovala těž-

ká ofenzíva. Tři dny postupu kupředu po korutanském 

pochodu přivedly Weisse do Chorvatska, do místa San 

Stino, kde se vojsko ubytovalo v kasárnách. 1918 byla 

9. divize přeměněna na 23. sborové komando, které 

obsadilo Piave až po kolaps. Jelikož Gustav Weiss neo-

pustil svou rotu za celé čtyři roky ani na jedinou hodi-

nu (ani kvůli nemoci) a vždy sdílel válečný osud se svou 

rotou, zkrátka byl vždy věrným vojákem, dostal za 

splnění povinností a za vytrvalost cenu „Železného 

záslužného kříže“. 

21.11.  V 9 hodin večer zemřel rakouský císař Fran-

tišek Josef I. V celé obci vlají smuteční prapory.  

27.11. Učitelský sbor Základní a Měšťanské školy 

pořádá vzhledem k úmrtí císaře mimořádnou smuteční 

konferenci a zároveň vzdávají hold císaři Karlu I.   

28.11.  se sloužila slavností mše pro zemřelého císa-

ře. Vedle mnoha křesťanů z kruhu obyvatelstva se 

mše zúčastnila také hrabata pan Karel a pan Friedrich 

(Bedřich) Wallisové, dále obecní zastupitelstvo, celý 

učitelský sbor, spolek veteránů s vlajkou, hasiči, škol-

ní mládež a všichni vojáci, kteří zde byli právě na do-

volené.  

28.11. Pan Georg Wallis je jmenován císařem, jehož 

byl vychovatelem, polním maršálem a poradcem s titu-

lem Jeho excelence.   

4.12.  Kvůli nedostatku uhlí musí být přerušeno vyu-

čování na Základní a Měšťanské škole.  

6.12.  Naše vojsko dobylo Bukarešť. V Kolešovicích 

se tento den slaví.  

8.12.  František Lill,  císařsko-královský strojní ná-

mořní poddůstojník na lodi válečného námořnictva 

zvané „Tegetthof“, byl v Pule vyznamenán Železným 

záslužným křížem s korunou, medailí za statečnost a 

za věrnost  a za službu před nepřítelem. 

     -  JŠ -    

Historie obce Kolešovice trochu z jiného pohledu  

Budeme pokračovat dobou od roku 1914 - 1934, přičemž 

většinu historie tvoří léta 1914-1918, 1. světová válka      

a zážitky vojáků z Kolešovic, kteří ji zažili a také přežili. 

Kronika je psaná ručně švabachem, takže pro dnešní 

generaci nečitelná, proto ji do latinky přepisuje pan   

Simon Eis, jenž byl v roce 1946 jako patnáctiletý vysídlen 

s rodinou do Saska, kam odjížděli vlakem z Jesenice.  

Základní škola a Mateřská škola Kolešovice  

Exkurze u HZS Rakovník  
 
Dne 22. května se žáci 6. třídy vypravili na    

exkurzi do Rakovníka. Nejprve navštívili místní 

hasičský záchranný sbor. Děti se dozvěděly 

mnoho informací o práci hasičů, ale také si     

zopakovaly důležitá telefonní čísla, základy 

první pomoci nebo chování se za krizových 

situací. Velmi se také líbila prohlídka hasičské 

techniky. 

Poté následoval přesun do centra města. 

V rámci Výchovy k občanství jsme si udělali 

procházku po významných místech a památ-

kách města. Žákům bylo také připomenuto, kde 

se nacházejí důležitá místa, jako je městský 

úřad, policie, nemocnice, soud, ad. 

Na závěr samozřejmě nesměl chybět rozchod     

a občerstvení.  

 

 

Zprávičky z mateřské školy  
 
V mateřské škole nezahálíme ani  když k nám letní počasí přišlo 

o něco dříve než v uplynulých letech. Naopak. O to více si uží-

váme sluníčka a teplého počasí na zahradě MŠ.  

V dubnu proběhl zápis do prvních tříd. Naše mateřská škola se 

rozloučí s devíti budoucími školáky, jedna dívka má odklad. 

Dále proběhlo fotografování na památku a několik divadelních 

představení. Maňáskových, loutkových i s pravými herci. Děti 

si zopakovaly známé pohádky Hrnečku, vař!, O zlaté rybce            

a O Smolíčkovi, ale shlédly i úplně nové pohádky jako např.       

O zakletém lese. Spolu s diváky ze základní školy jsme shlédli 

pohádkové divadelní představení na sále v KD.  

V květnu nás navštívilo známé duo z Karlových Varů Pan Po-

hoda se Soničkou s pohádkou Otesánek. S II. třídou již do tělo-

cvičny nechodíme, ale to neznamená, že již necvičíme a zahálí-

me. Intenzivnější pohybové hry hrajeme nyní raději venku, na 

čerstvém vzduchu. 

        Alena Vojáčková, učitelka MŠ  

  



 

 

Den v terénu 
 

V úterý 6. 6. 2018 se všichni žáci základní školy vydali 

do terénu, kde strávili celé dopoledne. Třídy šly podle 

vyznačených tras, 1. stupeň měl trasu kratší, druhý     

stupeň delší. Cestou plnili různé úkoly, např. přenos       

a ošetření zraněného, zprávu psanou morseovkou, kres-

lení plánku, poznávání přírody, evakuační zavazadlo 

aj.  I díky pěknému počasí se  pobyt v přírodě podařil ke    

spokojenosti učitelů i žáků. 

 

           Mgr. Renata Zemjanková, Mgr. Ladislav Fukárek 

 

Exkurze Techmánie Plzeň 
  
Ve čtvrtek 14. června 2018 se uskutečnila exkurze do 

Techmania Science Center v Plzni. Třídní výlet žáků      

8. třídy doplnili i žáci čtvrtého, sedmého a devátého roč-

níku. Od školy jsme vyrazili autobusem v 7,45 hodin       

a na místo jsme dorazili kolem 9. hodiny dopolední. Paní 

učitelka Chalupová zajistila vstupenky u pokladny, odlo-

žili jsme si batohy v šatně a byli jsme poučeni o pravi-

dlech bezpečného a vhodného chování a domluvili jsme 

se na místech a časech setkání.  

Žáci měli rozchod po budově Techmanie, kde si prohlí-

želi a aktivně vyzkoušeli nejrůznější interaktivní expozi-

ce. Zaujala nás např. maketa Titanicu, jehož nakloněná 

rovina ztěžovala chůzi po palubě. Na konci na starší 

žáky čekaly schody a mladší děti se mohly svézt po 

skluzavce na záchranný člun.               

V 11 hodin byla zahájena show o vlastnostech dusíku, 

která začala i skončila výbuchem. Po jejím zhlédnutí jsme přešli do vedlejší budovy, kde měla většina žáků zamluve-

ný 3D film Titáni doby ledové, který vyprávěl o mamutím mláděti uvězněném v ledu a později nalezeném archeolo-

gy. Zbývající žáci si prohlíželi planetárium věnované expozici vesmíru, po skončení filmu se k nim připojili i ostat-

ní.  

 

Z Techmanie jsme odjížděli krátce před 14. hodinou, ke škole jsme se vrátili před 15. hodinou plni nevšedních zážit-

ků a nových poznatků. 

 

       Ludmila Nováková a Adéla Kvíderová z 8. třídy 

Škola nanečisto  
 
Již se stalo tradicí, že kromě návštěvy 1. třídy s mateřskou škol-

kou, si přijdou budoucí prvňáčci vyzkoušet školu nanečisto.     

21. a 28. června jsme se s nimi sešli v hezkém počtu. Děti se 

učily sedět v lavicích, hlásit se a ukázaly nám, jak umí už trochu 

psát, počítat, nebo kreslit. Také si mohly prohlédnout školu. 

Příležitost to byla i pro rodiče, aby se zeptali na věci, které je 

ohledně nástupu jejich dětí do 1. třídy zajímaly.  

 
Školní vícedenní pobyt  
 

Předposlední týden školního roku se žáci naší školy opět vydali 

na školní vícedenní pobyt. Tentokrát jsme neodjeli daleko, přiví-

talo nás rekreační zařízení Račí hrad u Jesenice. 

Letošní pobyt se nesl v duchu zlatokopecké horečky. Děti se 

dozvěděly mnoho informací z této doby a samy si vyzkoušely 

některé činnosti zlatokopů. Trénovaly také orientaci v terénu, 

práci s mapou a buzolou nebo poznávání přírody. Nechyběly ani 

všemi oblíbené sportovní turnaje, hlavně softbal a závěrečný 

táborák.  

Exkurze Praha  
 
Na zeměpisnou exkurzi se i letošní deváťáci 

vydali do Prahy. Procházku jsme začali na Vy-

šehradě, někteří si prohlédli hřbitov se Slaví-

nem a zavzpomínali jsme na Staré pověsti čes-

ké. Následně jsme se přesunuli do Muzea Poli-

cie ČR. Prohlídka se líbila. Muzeum seznamuje 

s činností policie od dob minulých až do dneš-

ka. Můžeme si zde prohlédnout vývoj unifo-

rem, ale také policejní techniky a metod vyšet-

řování. Nechybí ani představení velkých přípa-

dů, které policisté řešili. 

Po malém občerstvení jsme pokračovali 

v prohlídce centra. Prošli jsme od Václavského 

náměstí na Staroměstské náměstí a Karlovou 

ulicí až na Karlův most. Nedostatek času a 

nevlídné počasí nám zabránili cestě 

k Pražskému hradu, kam se všichni jistě brzy 

rádi podívají. 

 



 

 

Poslední vysvědčení 

si převzali žáci deváté třídy z rukou třídní učitelky    

Mgr. M. Zápalové, šerpu předal místostarosta J. Kovář. 

Přítomni slavnostnímu předání byli také ředitelka školy 

PaedDr V. Hartmannová, zastupitelka obce J. Poděbrad-

ská a rodiče vycházejících žáků. Předání proběhlo na 

obecním úřadě 29. června 2018 od 8. hodiny. Přítomní 

zástupci školy a obce žákům popřáli do dalších let úspě-

chy a štěstí nejen na školách pro které se rozhodli, ale  

 

také v osobním životě. Aby nezapomněli, že základy 

získali ve škole a od rodičů. Další životní krok už bude 

z velké části záležet jen na nich. S vysvědčením proběh-

lo také vyhodnocení absolventských prací. Písemnou 

část  žáci obhajovali v závěru školního roku prezentací. 

Nejvydařenější prací byla vyhodnocena práce                                                                                  

Aleny Vojáčkové a Sáry Mendíkové.           -  jp - 

                                                                                                              

zleva stojící: Jiří Rezanka, Kevin Gábor, Vanessa Březinová, Sára Mendíková, David Engelthaler, Patrik Fojtík, Simona     

Ježíková, Michaela Trčková, Karolína Bidrmanová, Anna Toušková, David Závodský, ředitelka školy PaeDr. Vladimíra Hartman-

nová, Michal Sladký, Zdeněk Růžička, třídní učitelka Mgr. Markéta Zápalová                  

zleva sedící: Nora Roztášová, Kristýna Kukyová, Renata Lakatošová, Alena Vojáčková, Jaroslav Volf  

Přírodovědná stezka 

Spojit příjemné s užitečným, to by se dalo říci o      

příjemně stráveném odpoledni v sobotu 26. května 

2018. Stezkou kolem zámeckého rybníka se škola při-

pojila k oslavám významných výročí tohoto roku. Na 

dětském hřišti se krátce po obědě sešli jednotlivci, děti 

s rodiči a také celé rodiny, aby si ověřili jak jsou na 

tom se znalostmi o ekosystémech přírody. Otázky 

z okolí našeho rybníka byly na některých stanovištích 

opravdu oříškem. Například otázky. Do kterého moře 

se vlévá Kolešovický potok? Jakou úlohu plní duby na 

hrázi zámeckého rybníka? Někde to nedopadlo podle 

představ, ale nikdo nemusel být smutný. Rodiče pro-

cházkou strávili čas se svými dětmi a děti se těšily na 

připravené sladkosti v cíli. Stezka byla deváťáky a 

žáky přírodovědného kroužku pod vedením paní uči-

telky Mgr. M. Zápalové skvěle připravená a po trase 

soutěžící otravoval jen nepříjemný hmyz, který do přírody zvláště v horkých dnech a k vodě patří.  Děkujeme žákům 

a paní učitelkám za čas, který této akci věnovali. A jak řekla paní učitelka M. Zápalová. Pokud bude zájem můžeme 

se těšit na další přírodovědnou stezku.           -  jp  - 

Kulturní přehled, stalo se  ...  

autor snímku:    Tomáš Bednařík 



 

 

1. Cyklovýlet   

Krásné počasí vytáhlo v neděli 27.5.2018 cyklisty nejen z Kolešovic na projížďku dlouhou 30 km. Výlet byl pláno-

ván pro malé i velké, mladší a starší, pro rodiny s dětmi nebo vlky samotáře. Na prostranství před kulturním domem 

se úderem 13. hodiny sešlo necelých 20 účastníků, kteří vyrazili po polní cestě směrem ke Třem křížům a do Pšovlk. 

Tamní hostinec se svým venkovním posezením nalákal k první občerstvovačce. Nechybělo společné foto a skupinka 

se vydala podél trati přes Šanov na druhou Senomatskou zastávku, zvanou „Zmrzlinová“. Měla višňovo-smetanovou 

příchuť. Následoval přejezd do Rakovníka, kde cyklisty čekala největší výzva - výšlap přírodou k psímu cvičišti. 

Někdo se „kousl“ a stoupáku to nandal, pár lidiček tlačilo a s někým si dokonce nerozuměl řetěz. Svým způsobem se 

ale nakonec nahoru vyšplhal každý.  Od cvičiště se šlapalo po horizontu nad vojenským prostorem a poté skupinku 

přitáhly chutě a představa oroseného pivka k olešenskému 

hostinci na hřišti. Sedělo se krásně avšak i doma je fajn 

hospůdka a tak se chtě nechtě pokračovalo trasou podél 

lesa do Chrášťan, odtamtud na poslední Zmrzlinovou 

zastávku v Kněževsi, kam už se trousily poslední zbytky 

skupiny. Po finálních dvou kilometrech se všichni mohli 

opět těšit z občerstvovačky v Kolešovicích. 

                     

Trocha statistiky na závěr.  

Nejstaršímu účastníkovi bylo 72 let.  Nejmladší účastnici 

9 let. 

Cestou čekalo 5 delších zastávek na občerstvení, toaletu, 

odpočinek. Trasa vedla z 90% po polních nebo lesních 

cestách.     -  ep  - 

Křest publikace  

Dříve každé novorozeně  hned po narození přinesli 

rodiče do kostela ke křtu. Dětem se to v současné 

době již moc často neděje, ale v Kolešovicích křest 

proběhl v plné parádě. Sice ne v kostele, ten je 

v takovém stavu, že by se k té slávě ani nehodil, ale 

na přísálí kulturního domu. A co že to bylo za ak-

ci? Historik pan Roman Hartl přijel pokřtít svou 

pěknou knihu „Povídání o Kolešovicích“. Za auto-

rem přišlo nevídaných asi 120 „kmotrů“. Popisovat 

obsah knihy je zbytečné, z vydaných 500 kusů  jich 

po ukončení křtu moc nezbylo, takže jste si ji  

všichni už pečlivě prostudovali. A pan Hartl ji 

ochotně nám všem podepsal. Zájem o svou knihu 

už vyburcoval obyvatele při procházce Kolešovice-

mi s historickým výkladem a při křtu čtením z knihy 

o nepolapitelném lupiči Kajetánovi.  A mne krom křtu, čtení a autogramiádě zaujal  i slib pana Hartla: „Kolešovice 

jsou svými dějinami tak zajímavé, že se chystám napsat  někdy pokračování.“  Pane Hartle, moc děkujeme, slib  jsme 

si zapamatovali a už teď se těšíme na pokračování!!!!    - li -            

Červnové noční dobrodrůžo  

 
nezklamalo názvem a pro mnohé se dobrodrůžem opravdu stalo. Sice nás žádné lesní ani dvounohé zvíře nevyděsilo, 

což přičítám veselému halasu všech účastníků, ale i tak jsme měli o zábavu postaráno. Konalo se 1.6.2018 se startem 

u kulturního domu a dětského hřiště. Termín jsme trefili do letošního období dešťů. I odpoledne spadlo dost vody. 

Naši mrňousci křičeli: „Na zahradě nám teče potok!“. Přeháňky ustaly a nám nic nebránilo oddat se noční zábavné 

procházce. Tentokrát nás vyrazilo 25 dospělých, 8 dětí, 2 hafani – převážně kolešovičtí, pak senomatští, hořesedelští, 

jeseničtí, mladík z Kroučové. Vybaveni odrazkami a světly všeho druhu jsme vyrazili parkem ke hřbitovu, kde pro-

běhlo hromadné focení, než padla úplná tma. Pokračovali jsme mokrou, lehce bahnitou cestou do Pušu a pak do Heř-

manova. U rybníčku jsme se opět všichni sešli, malinko občerstvili a pokračovali vesnicí do kopce přes hlavní tah na 

Hokov na nejzáživnější úsek trasy. Tam byla polní cesta bahnitější, zarostlejší, mokřejší a plná skrytých louží.  

Teplý vzduch přímo vybízel k nesnaze se vodě za každou cenu vyhnout. Kdo přeskočil jednu, sklouzl do druhé. Kdo 

si nevzal pořádnou lucernu, držel oči na šťopkách seč mohl, aby se nevykoupal úplně. Pohodová nálada a škodolibá 

radost z nezdaru „šlápnutí vedle“ druhých vládla celým pochodem. Bylo nemožné dojít k cíli suchou nohou.  

autor snímku: Josef Matura  



 

 

V určité části polní cesty byla tráva tak vysoká, že dětem sahala pomalu do pasu. Ovšem jejich nadšení celému bro-

dění dodalo ten správný šmrnc. Strašily se navzájem, cákaly vodu kudy prošly, i bahno sem tam letělo vzduchem. Na 

posledních 3 kilometrech se stezka stočila pod vesnici Hořesedly, kde jsme se konečně dostali na suchou silnici. 

Oklepali jsme ze sebe co se dalo, vyždímali přebytky vody a vydali se k cíli plni zážitků. Mám radost, že to se mnou 

táhnete, že chtějí vyrážet děti a že nám to spolu takhle pěkně šlape i v noci. Další hromadný pochod plánuji na první 

neděli v září 2.9.2018 a už teď se na vás těším! 

          -  ep  - 

Několik málo postřehů z akce 
Pavla Dýbová: „Za mě super a spokojenost... holky si to užily. Překvapila mě Anička, že to vydržela tak dlouho a že 

se tolik nebála. Pan Racka byl spokojený s časem, odpoledne by bylo vedro a tohle bylo skvělý. A mamina byla také 

v pohodě, takže za nás super dobrodružství. 

 

Jitka Holá: „Byl to super zážitek pro nas všechny. Byl to první noční pochod, který jsem absolvovala, když nepočí-

tám ty táborové, a dobrý. A poučení? Koupit výkonější čelovky  a ty louže tomu pochodu dodaly tu správnou 

armosféru! Kluci byli taky nadšení! Teď ještě bude zážitek, až budu čistit ty boty, ale to už je jinej příběh“  

Rita Hurtová: „Včerejší pochod byl úplně jiný. Už jenom ten nápad jít potmě  

Když jsme čekali na Hajploně a viděli, jak se od hřiště vynořuje několik po sobě jdoucích hloučků "nočních turistů", 

nevěřila jsem vlastním očím, kolik nás nakonec vyrazí. Úplně mě to zahřálo u srdce - ta masovost, že i v takovém 

počasí (po vydatných deštích a bouřkách), kde jsme tušili, že cesta loužemi a blátem nebude úplně jednoduchá, při-

jde tolik lidí. Bylo to opravdu "dobrodrůžo" se vším všudy.  

Když Kolešovice otevřely náruč… 

9. června uspořádaly Kolešovice sraz rodáků a přátel 

obce. Hned ráno se jich několik sešlo na přísálí kul-

turního domu a pomalu přibývali další.  Někteří 

z blízkého okolí, jiní i docela z daleka. Nikdo       

nezkoumal vzdálenosti, ale vytahovaly se vzpomín-

ky.       K nim přispěla  i  výstavka  fotografií z doby 

dávno minulé, doplněná fotografiemi ze současnosti.                                                                                                          

Těch „opravdových“ rodáků, tedy těch, kteří se naro-

dili přímo v Kolešovicích a dodnes v nich žijí je      

29. Nejstarší rodačkou je paní Marie Šalátová, která 

se letos dožívá úctyhodných 91 let a přišla na setkání 

mezi prvními. A klobouk  před ní dolů, pamatuje si 

jména již dávno odstěhovaných bývalých obyvatel, 

vzpomněla i zajímavé historky z dění v obci. Byla 

hvězdou sobotního dopoledne.  Kam jsme se na ni 

my trochu mladší hrabali! Nejmladším rodákem je 

padesátiletý obyvatel obce, pan Karel Slabý.                                                                                     

Odpoledne se otevřela vrata, vrátka i dveře všech 

spolků i mnohých domácností.  A  to  už se Kolešovi-

ce hemžily velkým počtem návštěvníků.  Kdo  měl  

sílu, obešel všech šestnáct stanovišť. Klubovny mys-

livců, chovatelů, sportovců, svazu žen, hasičů, školu, 

školku, kostel, sběrný dvůr, turistickou ubytovnu, 

čistírnu odpadních vod, historickou sušárnu chmele, 

obecní úřad, knihovnu, výstavu bicyklů a stanoviště 

šachového oddílu, byl obdarován malým dárkem – 

taškou s logem sedmiseti let Kolešovic. „Jezdím do 

Kolešovic  pravidelně, ale nikdy si nenajdu čas na to, 

abych je celé prošla, až dneska a jsem tomu moc rá-

da“, prohlašovala před klubovnou myslivců bývalá 

obyvatelka Radka. A měla pravdu. Dnes se dojede 

autem před vchod příbuzných, vrátka se zavřou a 

s nikým se ani nevidíte. Ale ne o této sobotě. Kolik známých tváří jsme potkali. A co je nejdůležitější – všichni se 

usmívali, bavili, procházeli, objevovali zapomenuté, ocenili nové, prostě pravá sobotní pohoda.                              

Nápaditý program na celý den byl zakončen v podvečer  koncertem paní  Jitky Zelenkové pod širým nebem. 



 

 

Paní Zelenková byla milá, zavzpomínala na léta, kdy do Kolešovic  jezdívala na chmele  a nezalekla se ani dešťo-

vých přeháněk, které její koncert provázely. Ty neby-

ly příznivé hlavně k návštěvníkům koncertu, ale větši-

na z nich vydržela až do konce. Ti praktičtější měli 

s sebou pláštěnky a deštníky, jiní  využili  dobrodiní 

sousedů, kteří se  o deštník s nimi rozdělili, některým 

dokonce déšť ani nevadil.   Večer pak pokračoval 

koncertem paní Anny Ryvolové. Prochladlí, ale za-

hřátí u srdíček jsme se rozešli domů.                                                                                                             

Dík tedy patří všem, kteří se na celé akci podíleli – 

pořadatelům na stanovištích, obsluze v restauraci, 

která musela zvládat fronty žíznivých, všem těm, kteří 

připravovali technické zázemí a hlavně autorce myš-

lenky „Otevřených Kolešovic“, kterou je paní Marce-

la Holá. Ti mladí mají plno dobrých nápadů, síly          

i ochoty  nezištně pro obec něco udělat, nejedou jen 

ve starých kolejích. Díky!                            - li -                          

Den dětí 

Oslavy Dne dětí proběhly v sobotu 2. června 2018 u rybníka 

na Podskale. Od 9 hodin byl pro děti připraven další ročník 

Dětských rybářských závodů, kterého se zúčastnilo 25 zá-

vodníků. Dále ČSŽ připravil drobné hry a malování na obli-

čej. Protože děti slavily svůj svátek, každé dostalo sladký 

balíček. V průběhu celého dopoledne, hlavně ti, kterým se 

nedařil úlovek, měli možnost zasoutěžit si na stanovištích 

(střelba ze vzduchovky, poznávání rostlin, stromů a živoči-

chů a prohlídka trofejí), které připravili členové Myslivecké-

ho sdružení Tetřev Kolešovice. Pro všechny bylo připraveno 

bohaté občerstvení. No a jak vlastně závody dopadly? Vý-

borně. Hlavní cenu, keramickou pokladničku za kapra 44 cm 

si vybojovala Pavlína Štillerová. Další soutěžící se umístili 

podle nalovených centimetrů:  1. místo Anna Dýbová nalovi-

la 144 cm,  2. místo Anežka Haunerová za 96 cm, 3. místo obsadil Jáchym Hauner za 66 cm, 4. místo Vojtěch Ze-

man 63 cm a na 5. místo se umístila Pavlína Štillerová 44 cm.      -  bp  -  

Zahrada sedmi krás. 

Devátého června jsme  si našli i chvilku času na heř-

manovskou  zahradu manželů Tichaiových. Trochu 

sobecky jsem doufala, že si ji budeme moci projít 

sami, abych si v klidu a tichu poseděla u jezírka, po-

slechla si kuňkání žab a pozorovala všechno to dění 

okolo vody. Nepovedlo se. Zahrada byla plná         

návštěvníků. Přestože jsme přišli o začátek prohlídky, 

byli jsme mile přivítáni. Prošli jsme ji, podívali se na 

krásné fotografie ze zahraničních  cest dcery Tichaio-

vých, ochutnali moruše, odolali nabídce paní  Tichai-

ové ke koupání, potěšili se všemi rozkvetlými rostli-

nami, nakoukli i na střechu se suchomilnými rostlina-

mi. Přežily  i přes květnová horka a sucho. Je vidět,    

že jsou sázené s láskou jako i všechny ostatní rostliny. 

Tak příští rok u Tichaiů v Heřmanově opět na shledanou.                - li- 

Klání o Krakovecký meč  

V letošním roce jsme se zúčastnili  v neděli 10. června 

2018 14 ročníku „Klání o krakovecký meč. Soutěž to 

byla nelehká i někdy fyzicky náročná. Drželi jsme krok 

se soutěžícími z Krupé, s kterými nás vždy dělil pouze 

jen bodový rozdíl.  V poslední disciplíně kolešovický 

tým je dokázal převálcovat a tím potřetí získal  

 

krakovecký meč. Za Kolešovice soutěžili Lukáš Vacha-

ta, Václav Zuzka, Kristýna Kalíková, Jaromír Daniš, 

Marek Houška a  Lukáš Slabý.  

Děkuji všem soutěžícím za reprezentaci obce              

Kolešovice.        

    T. Hrenák 



 

 

2. Cyklovýlet  
17.6.2018 vyrazil v 9:30 cyklistický peleton přes Kně-

ževes skrz chrášťanský les za dalším dobrodružstvím. 

Skákalo se přes kořeny, díry, drncalo se přes kameny. 

Jelo se vyjetými rygoly, zastavovalo se u pole plného 

dozrávajících lusek, až jsme dojeli do vesničky Krupá. 

Museli jsme přeběhnout karlovarku a dál jsme pokra-

čovali s kručícím žaludkem, mlsným jazykem a sbíha-

jícími se slinami do Podžbánského pivovaru 

v Mutějovicích. Nebylo snad hosta, kterému by ne-

chutnalo. Poseděli jsme, popili, i na exkurzi nás pan 

majitel vzal a plni nejen zážitků jsme pokračovali do 

Janova. V Janově nás nečekalo nic zajímavého a tak 

jsme se vydali podél kolejí do Svojetína. U nádraží 

jsme se nechali zvěčnit a poté jsme se vydali na nejne-

bezpečnější úsek trasy, čímž byl průjezd hlavním ta-

hem k odbočce na Veclov. Šlapalo se jak jinak než 

s větrem o závod. Veclov = konec světa, značí to „Slepá silnice“. Ale po zarostlé polní cestě se z kopce do Hořesedel 

projet dalo. Zastavili jsme u hlavní komunikace na zmrzlině a dalším občerstvení a pak už naše pouť směřovala tam, 

kde začala - zpět do Kolešovic k místnímu hostinci. 

Skupina cyklistů se nám nikterak nerozrůstá, spíš se obměňuje a nebo sportovců ubývá. Náš elán nám to však nekazí, 

naopak, alespoň není problém se všude vejít...zatím.      -  ep  - 

Zámecká pouť 

Zámeckou pouť, konanou 

23. června 2018, zahájila 

hejtmanka Středočeského 

kraje  ing. Jaroslava Po-

korná Jermanová, která si 

udělala čas a přijela se na 

naše oslavy podívat. A 

nejen podívat, jak hned v 

úvodu uvedla, ale i za-

vzpomínat na své prázdni-

nové pobyty v Kolešovi-

cích a setkat se svými zná-

mými a kamarády. Její 

návštěvě předcházelo jed-

no malé překvapení. Fi-

nanční příspěvek Středo-

českého kraje ze Středo-

českého Fondu hejtmana 

ve výši 100.000,- Kč na 

pořádání akce „700 let 

výročí založení obce Kole-

šovice“. Dalšími sponzory 

akce byli: Rakochmel 

s.r.o. Kolešovice, AZ Hro-

mosvody s.r.o. Kolešovice 

a Tradiční pivovar v Ra-

kovníku a.s. Oblíbená 

pouť byla spojena i 

s oslavami 100. výročí vzniku Československé republi-

ky. Bohužel počasí nám tentokrát nepřálo. Bylo chladno 

a to se podepsalo na menší návštěvnosti než na jakou 

jsme     obvykle zvyklí. Ti, 

kteří chladno           a občas-

né přeháňky přestáli, měli 

možnost vidět zajímavý 

program. K vidění byli zá-

stupci historických řemesel 

jako    KOVÁŘ, HRNČÍŘ-

KA, SOUSTRUŽNÍK a 

PŘADLENA.  O hudební        

vystoupení se postarali 

SKOTŠTÍ DUDÁCI BO-

HEMIA PIPE BAND a 

oblíbené HRADNÍ DUO. 

Velkou pozornost upoutali 

SOKOLNÍCI PENTHEA 

ukázkou dravců a také ko-

mentovaná prohlídka ná-

dvoří s panem     R. Hartlem 

(autorem knihy Vyprávění o 

Kolešovicích). Své umění 

předvedli HISTORIČTÍ 

ŠERMÍŘI EQUITES          

a KEJKLÍŘ HARDEN. 

Během jednotlivých vystou-

pení bylo možné ve stánku 

místního Domova zakoupit 

drobné dárky. Pro děti ne-

chyběla zmrzlina  a dospělí 

mohli nabrat sílu u stánku 

s občerstvením. Věříme, že 

se letošní zámecká pouť vydařila a za rok se těšíme na 

další.      -  jp -  



 

 

3. Cyklovýlet  

Červencový výlet na kolech se nesl v duchu změn. Co 

zůstalo, byla hodina odjezdu 12:45 a místo srazu: Kul-

turní dům Kolešovice. Den odjezdu se změnil z neděle 

na sobotu 7.7.2018 a trasa byla vyměněna úplně. Vydali 

jsme se západním směrem pěšinkou přes Zderaz, kde se 

k nám přidali další 2 šlapálisti, kolem oráčovské věznice 

nahoru lesem na vrchol kopce. Tam jsme udělali první 

pauzičku a čekali, než se sjedeme opět dohromady. V tu 

dobu nás cestovalo 10 dospělých a 1 dítě, což nemělo 

vydržet dlouho. Někde v okolí Bedlna či za vesnicí  Be-

dlno jsme nadobro ztratili pana Racko, kterého zastavil  

 

defekt na kole neslučitelný s jízdou. My ostatní jsme 

projeli Chotěšovem a vydali se z parádního kopečka až 

do Petrohradu na pizzu do restaurace Gabi. To nemělo 

chybu. Rychlá obsluha, chutný oběd, studené pití a moh-

li jsme pokračovat zadem  přes Stebno do Blatna. 

V Blatně jsme se zastavili na jedno v hospůdce u nádra-

ží. Tam došlo k pořízení již třetí společné fotografie       

a pokračovali jsme po silnici přes Krty do Jesenic. 

V Jesenicích jsme chvilku hledali, kde opět doplnit ener-

gii, jelikož nás vypekla hospoda u hřiště, ale čecháček 

hledá, až najde. Také se od nás odpojili zderazáci - do 

dalšího kopce už se jim nechtělo. Po načerpání sil a 

menším odpočinku jsme se vydali po 

zelené zkrz tábory táhlým kopcem do 

Kosobod a Sosně. Nečekalo nás nic 

jiného než delší sjezd do Klečetné. Tou 

jsme projeli z kopce dolů a lesem se 

vydali do Pšovlk. Na závěr jsme si vy-

šlápli pšovlcký stoupáček a pak už jsme 

si jen vezli zadky. Trasa měřila krás-

ných a nečekaných 48 km. Nečekaných 

proto, že jsme ji ukrátili z původních 

45ti km :).  

Další cyklovýlet nás čeká 12.8.2018 

s délkou trasy cca 31 km. Těšíme se na 

vás!  - ep - 

Naše obec recyklací elektrospotřebičů výrazně ulevila životnímu prostředí 

Loni občané odevzdali k recyklaci 1 664,00 kilogramů sta-

rých spotřebičů. Snaha obyvatel obce recyklovat staré a ne-

používané elektrospotřebiče se již několik let. vyplácí. Naše 

obec obdržela certifikát vypovídající o přínosech třídění a 

recyklace elektrozařízení. Díky environmentálnímu vyúčto-

vání společnosti ASEKOL můžeme nyní přesně vyčíslit, o 

kolik elektrické energie, ropy, uhlí, primárních surovin či 

vody jsme díky recyklaci vysloužilého elektra ušetřili ekosystém Země. Víme také, o jaké množství jsme snížili 

produkci skleníkových plynů CO2 nebo nebezpečného odpadu. Informace vycházejí ze studií neziskové spo-

lečnosti ASEKOL, která s obcí dlouhodobě spolupracuje na recyklaci vytříděných elektrozařízení. 

Z Certifikátu Environmentálního vyúčtování společnosti ASEKOL vyplývá, že občané naší obce v loňském roce 

vyřadili 1 664,00 kilogramů elektra. Tím, že jsme ho následně předali k recyklaci, jsme uspořili 10,85 MWh elektři-

ny, 247,19 litrů ropy, 62,71 m3 vody a 0,85 tun primárních surovin. Navíc jsme snížili emise skleníkových plynů o 

2,83 tun CO2 ekv., a produkci nebezpečných odpadů o 13,11 tun. Výsledek studie jednoznačně prokázal, že zpětný 

odběr elektrozařízení, i těch nejmenších, má nezanedbatelný pozitivní dopad na životní prostředí. Když si uvědomí-

me, že recyklace běžných 100 televizorů uspoří spotřebu elektrické energie pro domácnost až na 4 roky, nebo ušetří 

přibližně 400 litrů ropy potřebných až k sedmi cestám do Chorvatska, jsou to impozantní čísla. Pozitivní zprávou pro 

uživatele počítačů také je, že odevzdání 10 vysloužilých monitorů ušetří spotřebu energie potřebnou pro chod note-

booku po dobu necelých 5 let. Všichni ti, kteří tříděním takto zásadně přispívají k ochraně životního prostředí, si 

zaslouží obrovský dík. V současné chvíli mají Češi prostřednictvím sběrné sítě společnosti ASEKOL k dispozici 

vícenež 16 000 sběrných míst. To je pětkrát více než například v ekologicky vyspělém Rakousku. Sběrný dvůr je již 

v každé středně velké obci. Zároveň ulice a separační stání jsou doplněny o červené kontejnery na drobné elektro. 

Každý kdo má zájem třídit vysloužilé elektro si může najít nejbližší sběrné místo na www.sberne-dvory.cz nebo na 

www.cervenekontejnery.cz. 

        Informace poskytnuty firmou Asekol  



 

 

SDH informuje ...  

Prázdniny mladých hasičů  

Květen patřil vyvrcholení okresních kol mládeže. 

V polovině měsíce absolvovalo svůj závod družstvo pří-

pravky (3-6 let). Na hřišti v Lužné soupeřila naše děvčata 

Adélka Čečrdlová, Terezka Čečrdlová a Nikol Voříšková 

o medailové pozice. V disciplínách štafeta 3 x 50 metrů, 

štafeta CTIF, štafeta trojic a útok se džberovou stříkač-

kou sváděly holky těsný souboj s družstvem z Rynholce, 

který v konečném součtu bodů za umístění v jednotlivých 

disciplínách přinesl celkové třetí místo ve hře Plamínek 

ročníku 2017/2018. 

Poslední májový víkend pak patřil mladším a starším 

žákům a okresnímu kolu hry Plamen. Kolešovické druž-

stvo mladších nastupovalo na start čtyř disciplín na tarta-

nu sportovního areálu při III. základní škole v Rakovníku 

v dobré pozici z podzimního kola. Čekaly je disciplíny 

štafeta dvojic, štafeta 4 x 60 metrů, štafeta CTIF a požár-

ní útok. A opět došlo na souboj s družstvem z Rynholce. Naši závodníci - Pavel a Michal Čečrdlovi, Standa Vojáček, 

Tadeáš Peroutka, David Voříšek, Kačka Hurtová, Kačka Čečrdlová, Julka Šrámková, Adélka Záhoříková, Anička 

Dýbová a Pavlínka Štillerová - předvedli výborné výkony. Součet bodů za umístění v disciplínách je vynesl na celko-

vé třetí místo.  

V pátek 29. 6. jsme tyto úspěchy oslavili. Vydali jsme se po značené trase s hasičskými i nehasičskými úkoly k bro-

du na rozloučení se soutěžní sezonou. Za příjemného počasí se tu sešli nejen mladí hasiči, ale také jejich rodiče, pra-

rodiče, sourozenci a dospělí hasiči. Opékali jsme buřty, klouzali se na provizorní klouzačce, máchali se v brodu, roz-

dávali odměny…krásně jsme se pobavili. 

Začátek prázdnin pro nás neznamenal konec 

společných chvil. Hned v sobotu 7. července se 

naše družstvo vydalo na druhé kolo Ligy 

v požárním útoku do Velké Chmelištné. Oba 

naše pokusy se podařily, ale tým z Chrášťan byl 

o chlup rychlejší a tak se máme na co těšit ve 

třetím kole, které se uskuteční v neděli 9. září ve 

Třtici. V kategorii mladší budeme svědky přímé-

ho souboje o celkové prvenství, protože Kolešo-

vice a Chrášťany mají shodný součet bodů. 

A hned druhý den, 8. července jsme vyrazili na 

hasičské soustředění do Vojtova mlýna. 

Z našeho kolektivu odjelo 15 dětí a tři vedoucí. 

Letošním tématem byla slavná žlutá rodinka 

Simpsonovic. Malí i velcí si užili týden plný her, 

soutěží, tvoření, zkrátka spousty legrace. 

Teď si užíváme hasičské volno až do začátku školního roku! 

         Jaroslava Čečrdlová 

 Stezka odvahy se bude konat v pátek odpoledne 28.9.2018. Začátek akce bude upřesněn. 

 Další cyklovýlet je připraven na neděli 12.8.2018 od 13:00 hodin. Trasa je dlouhá 31 km. 

 V sobotu 22. září 2018 od 10 hodin do 18 hodin je polním letišti v Kolešovicích připraven        

Slet modelů letadel československých pilotů.     

… připravujeme další kulturní akce 



 

 

Stalo se v Domově  

Uplynulé týdny byly v Domově Kolešovice velmi 

pestré, nabité akcemi. Hodně se toho událo a kaž-

dý si jistě našel to své.  

Milovníci dechovky navštívili 15. ročník Kněžev-

ské Dechparády, přehlídky dechových kapel, 

pořádanou městysem Kněževes.  K poslechu za-

hrály 4 kapely: Modrá Muzika, Mistřiňanka, Ve-

selka a Krajanka. Poslední jmenovaná kapela 

pokřtila před svým vystoupením jejich nové CD 

a jako dárek si každý návštěvník odnesl jedno 

z jejich straších CD jako dárek. 

Příznivci dobré knihy zamířili do MŠ 

v Nesuchyni na závěrečné čtení v rámci akce 

„Celé Česko čte dětem“. Jako poslední přišla na 

řadu pohádka „O kůzlátkách“. Děti si na oplátku 

připravily hezké vystoupení a na závěr se i zpíva-

lo a tancovalo. Celý projekt umožnil setkávání 

nejmladší a nejstarší generace a pomohl upevňo-

vat vztah ke knize jako takové. 

Sportovní nadšenci odjeli reprezentovat dobré 

jméno Domova Kolešovice na Seniorské hry na 

Kladně. Změřili své síly v celkem deseti disciplí-

nách, jako např. hod koulí, kuželky, tvoření slov, 

hledání států či dobrý trénink na paměť – hra 

nákup. Přínosem této akce je bezesporu i samotné 

společné setkání s lidmi z jiných domovů a smys-

luplně prožitý čas. 

Ekologové a nadšení zahrádkáři oslavili společně 

Světový den životního prostředí. Zavítala k nám  

paní Karhánková se zajímavou přednáškou          

o ekologii a přírodě obecně  a na konci měsíce 

nás pozvala na návštěvu do jejího „hájemství“ – 

zahrady v Heřmanově. 

Je sezóna ovoce a naši zdatní amatérští kuchaři 

mají plné ruce práce s čištěním ovoce, zavařová-

ním a pečením různých dobrot a laskomin, na 

kterých si poté u dobré kávy náležitě pochutnají.  

Nesmíme ale také zapomenout na ty, co mají rádi 

zvířátka. Těm jistě udělal radost výlet do Pod-

krušnohorského Zooparku, kde si mohli prohléd-

nout 160 druhů zvířat o 1.000 jedincích, mezi 

kterými je i 14 ohrožených druhů zařazených do 

Evropských záchranných programů. 

A co nás čeká v budoucnu? Na konci července 

budeme grilovat s hudbou pana Kubíka. V srpnu 

nás čeká přednáška o minerálech a Evropský den 

s netopýry. Na začátku září se rozloučíme s létem 

a uskutečníme výlet v rámci Dne otevřených dve-

ří českých památek.  

 

Bc. Linda Bláhová, DiS., sociální pracovnice 



 

 

Společenská kronika   

ŽIVOTNÍ JUBILEUM V ČERVENCI A SRPNU LETOŠNÍHO ROKU OSLAVÍ  

 

 

 

 

H e d v i k a  B r a b c o v á   

J a r o s l a v  M e n z l   

J o s e f  B r i x a   

 E m i l  V a ň h a    

  PŘEJEME PEVNÉ ZDRAVÍ A POHODU DO DALŠÍCH LET 
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 13. července 2018 - nádvoří Domova Kolešovice                    

 Hana Steinerová, Kolešovice a Pavel Tíkal, Praha  

ŘEKLI SI SVÉ    „ano“ 

    M artin  Moravanský         *  29. června 2018  
 MARTÍNKOVI PŘEJEME KRÁSNÝ A SPOKOJENÝ ŽIVOT.                 

 ŠŤASTNÝM RODIČŮM BLAHOPŘEJEME !  

VÍTÁME NOVÉ OBČÁNKY MEZI OBYVATELE NAŠÍ OBCE 

M a r i e  Š a l á t o v á   

Počasí v obci. Jak bylo …?  

K V Ě T E N    

T EP L O TY V KV Ě T NU   [ ° C]  
SR Á ŽK Y V K V Ě TN U 

[ l / m 2 ]  

rok Max. datum Min. datum průměr celkové Max. Datum 

2017 34,5 29.05.2017 - 1,5 10.05.2017 15,1 25,5 11,0 14.05.2017 

2018 32,0 29.05.2018 3,5  06.05.2018 16,89 131,0 58,5 24.05.2018 

Č E R V E N      

T EP L O TY V Č E RV NU  [ ° C]  
SR Á ŽK Y V  Č ER VN U 

[ l / m 2 ]  

rok Max. Datum Min. 
Datum 

průměr celkové Max. datum 

2017 36,0 22.06.2017 7,0 05.06.2017 19,54 69,0 33,0 29.06.2017 

2018 33,0 21.06.2018  7,0 22.06.2018 18,62 76,0 26,0 12.06.2018 

http://www.kolesovice.cz/
mailto:obec@kolesovice.cz

